
 

Protokoll 
Sammanträdesdatum 
2022-04-14 

2(6) 

Adm.nämnden   
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 7   Admnämnd/2022:1 
Förfrågan Degerfors kommun om anslutning till 
administrativa nämnden 
  
Beslut 
Om Degerfors kommun täcker de ökade kostnader som uppstår (efter att 
kostnad per lönespecifikation tagits fram utifrån fastställd fördelningsnyckel) 
fram till dess att en ny upphandling av HR-systemet utförs där Degerfors 
kommun ingår i upphandlingen, samt övrigt uppfyller de krav som ställs i 
konsekvensanalysen, ställer sig den administrativa nämnden positiv till en 
anslutning av Degerfors kommun. 
 
Administrativa nämnden skickar beslutet på remiss till Degerfors kommun och 
ber att Degerfors kommun inkommer med svar senast 31 maj 2022.  
 
 
Sammanfattning 
Degerfors kommun har inkommit med en förfrågan om en anslutning till den 
gemensamma administrativa nämnden. Administrativa nämnden beslutade 
enligt § 5 2022-02-17 att uppdra till lönechefen att till nästkommande 
sammanträde utreda frågan om eventuell anslutning av Degerfors kommun till 
administrativa nämnden. 
 
Beslutsunderlag 
Admnämnd tjänsteskrivelse 2022-03-29 
Konsekvensanalys 
Förslag till budget 2023 inkl och exkl Degerfors kommun 
Adm.nämnden § 5 2022-02-17 

Administrativa nämndens behandling  
Hans Jildesten (S) föreslår att under förutsättning att Degerfors kommun kan 
täcka sina egna kostnader ända fram till dess att en ny upphandling av HR-
systemet gjorts där Degerfors ingår i upphandlingen, (nuvarande avtal går ut 
2031-06-30), samt i övrigt uppfyller de krav som ställs i konsekvensanalysen, 
ställer sig den administrativa nämnden positiv till en anslutning av Degerfors 
kommun. 
 
Administrativa nämnden skickar beslutet på remiss till Degerfors kommun och 
ber att Degerfors kommun inkommer med svar senast 31 maj.  
 
Lönechef Görel Jernberg påpekar att om Degerfors kommun svarar ja på de 
krav som administrativa nämnden ställer ska respektive medlemskommun yttra 
sig över en eventuell anslutning av Degerfors kommun. Slutligen är det upp till 
respektive fullmäktige i medlemskommunerna att fatta beslut om anslutningen.   
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§ 7 forts. 
 
 
Beslutsgång 
Ordförande Ewa Wiklander (L) ställer liggande förslag till beslut mot Hans 
Jildestens (S) förslag och finner att administrativa nämnden beslutat enligt 
Hans Jildestens (S) förslag.  
 
Beslutet skickas till 
Degerfors kommunen 
Kristinehamns kommun 
Karlskoga kommun 
Filipstads kommun 
Storfors kommun 
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Folkhälsonämnden 

Sammanträdesprotokoll 1(1) 

Sammanträdesdatum 

2022-03-16 

Justerarnas signaturer Utdragsbestyrkande 

FHN § 19 Dnr 2021-00115 

Motion om Hållbar mat och minska matsvinnet 

Sammanfattning av ärendet 
Birgitta Höijer och Tommy Karlsson (Centerpartiet, Degerfors) har 

lämnat en motion om ”Hållbar mat och minska matsvinnet”. Motionen 

syftar till att kommunen i samband med upphandling och inköp till 

kommunens verksamheter ställer krav på närproducerat, miljöhänsyn, 

djurskydd och minskad antibiotikaanvändning. 

Då syftet med uppdraget redan finns angivet i kommunens kvalitetskrav 

av livsmedel vid upphandling och styrs via LOU, lagen om offentlig 

upphandling föreslår folkhälsonämnden därför kommunfullmäktige att 

motionen, mot bakgrund av pågående insatser och förhållande till 

gällande regelverk, inte ska föranleda någon ytterligare åtgärd.  

Beslutsunderlag 
Samhälle och serviceförvaltningens tjänsteskrivelse 21 februari 2022 

Motion om hållbar mat och minska matsvinnet 22 november 2021  

Folkhälsonämndens beslut 
Folkhälsonämnden förslår kommunfullmäktige att motionen, mot 

bakgrund av pågående insatser och förhållande till gällande regelverk, 

inte ska föranleda någon ytterligare åtgärd. 

Expedieras till 

Kommunfullmäktige Degerfors 

Enhetschef kost Degerfors 

Degerfors kommun
Kommunstyrelsen
Ank 2022-03-23
Dnr KS 342-2021/3

annblo
Rektangel



Samhälle och serviceförvaltningen 

Handläggare 

Maria Sjödahl Nilsson 

Tjänsteskrivelse 1(3) 

2022-02-21 

FHN 2021-00115 

Folkhälsonämnden 

Yttrande över motion om hållbar mat och minska 
matsvinnet 

Sammanfattning 

Birgitta Höijer och Tommy Karlsson (Centerpartiet, Degerfors) har 

lämnat en motion om ”Hållbar mat och minska matsvinnet”. Motionen 

syftar till att kommunen i samband med upphandling och inköp till 

kommunens verksamheter ställer krav på närproducerat, miljöhänsyn, 

djurskydd och minskad antibiotikaanvändning. 

Då syftet med uppdraget redan finns angivet i kommunens kvalitetskrav 

av livsmedel vid upphandling och styrs via LOU, lagen om offentlig 

upphandling föreslår folkhälsonämnden därför kommunfullmäktige att 

motionen, mot bakgrund av pågående insatser och förhållande till 

gällande regelverk, inte ska föranleda någon ytterligare åtgärd. 

Beslutsunderlag 
Samhälle och serviceförvaltningens tjänsteskrivelse 21 februari 2022 

Motion om hållbar mat och minska matsvinnet 22 november 2021  

Bakgrund 
När offentlig sektor köper varor, tjänster eller byggentreprenader sker det 

oftast genom en offentlig upphandling. Offentlig upphandling är en 

lagreglerad inköpsprocess som ska se till att offentliga inköp öppnas för 

konkurrens och att offentliga medel används så effektivt som möjligt. 

Den offentliga upphandlingen regleras bland annat av lagen om offentlig 

upphandling (LOU). Reglerna för offentlig upphandling bygger på EU-

direktiv. Direktiv utgör en viktig del i arbetet med att främja fri rörlighet 

för varor och tjänster inom EU. Genom att följa de svenska 

upphandlingsreglerna uppfyller upphandlande myndigheter och enheter 

de skyldigheter som följer av EU-rätten. 

Upphandling gällande livsmedel sker var fjärde år i Karlskoga kommun 

och annonseras i upphandlingsverktyget TendSign, där underlag och 

inlämning kan besvaras av ett säljande företag under pågående 

upphandlingsperiod. I samband med en upphandling, presenteras 

produktvolym av inköpen och de kvalitetskrav som ställs på livsmedlet 

av offererande leverantör. Leveranskapaciteten ska kunna garanteras 

under hela upphandlingsperioden. 

Kvalitetskrav på livsmedlet presenteras i kommunens dokument 
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Kvalitetskrav vid upphandling livsmedel. Där presenteras generella krav 

som kan handla om djurhållning, antibiotikaanvändning och miljöhänsyn. 

I de specifika kraven ställs krav på enskilda livsmedel, såsom färsk fisk, 

ägg och kyckling bland annat. Fakta kring specificeringen tas från 

upphandlingsmyndighetens databank kring kriterier. 

Kvalitetskraven grundar sig i kommunernas styrdokument eller politiska 

mål rörande hållbarhet, miljö, avfall och ekologiska målsättningar.  

KF och nämnden mål om den hållbara måltider finns antagna.  

Minskat matsvinn är en del av den nationella strategi som antogs av 

Sveriges riksdag 2017, med mål satta till 2030. 

Kostverksamheten har sedan flera år tillbaka arbetat med att minska 

tallrikssvinn och serveringssvinn.  

Målsättningen har varit att utföra svinnmätningar inom alla tre 

verksamhetsområden, förskolan, skola och äldreomsorg. Skolan har 

sedan 2011 gjort mätningar gällande svinnet, förskolan startade upp 

under 2021 och äldreomsorgen i Karlskoga börjar mäta under februari 

2022. 

 

Svinnmätning i skolan 2019–2021 

Svinnmätning inom skolan sker gemensamt för köken vid minst två 

tillfällen under året. Tallrikssvinn och serveringssvinn är det som mäts 

vid svinnmätningarna. Tallrikssvinnet är det svinn som blir kvar på 

tallriken efter måltiden och serveringssvinnet är den mat som tillagas, 

men inte blivit uppäten.  

Siffrorna i tabellen visar svinnet för tallrikssvinn och tillagningssvinn 

gram/elev under 2019–2021. Kortsiktig målsättningen är att 

kostverksamheten ska nå 40 gr/elev, men i det längre perspektivet ner 

mot 27–28 gr/elev. 

 

2019 vår 53,2 gram/ elev 

2019 höst 49,6 gram/elev 

2020 vår 47,9 gram/elev 

2021 vår 46,4 gram/elev 

2021 höst 42,2 gram/elev 

 

Mätningarna visar att matsvinnet har minskat med 23 procent från 2019. 

Under hösten infördes också beställningssystem inom 

kostdataprogrammet Mashie inom skolan. Beställningssystemet gör att 

verksamheten kan reglera antalet portioner mer noggrant utifrån 

matsedeln som i förlängningen minskar serveringssvinnet på enheterna. 

 
Konsekvenser  
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Sociala/kulturella konsekvenser  
Beslutet att avslå motionen ger inga sociala och kulturella konsekvenser, 

då kommunens styrdokument, kvalitetskrav för livsmedel och LOU 

tillgodoser motionens yrkande. 

 

Ekologiska konsekvenser  
Beslutet att avslå motionen ger inga ekologiska konsekvenser då 

kommunens styrdokument beslutar om den ekologiska riktning 

kommunen ger. 

 

Ekonomiska konsekvenser 
Beslutet att avslå motionen ger inga ekonomiska konsekvenser, då 

kommunens styrdokument, kvalitetskrav för livsmedel och LOU, reglerar 

att god ekonomisk hållning sker vid upphandling och inköp av livsmedel. 

 

Överväganden  
Kommunens styrdokument och politiska riktning gällande hållbara 

måltider och minskat svinn är viktiga viljeriktningar för hur kommunen 

vill att förvaltningarna arbetar kring områdena. Genom att det finns 

beslutat kan förvaltningarna genomföra dem genom handlingar som sker 

i verksamheten. 

 

Samhälle och serviceförvaltningens förslag till beslut 
Folkhälsonämnden förslår kommunfullmäktige att motionen, mot 

bakgrund av pågående insatser och förhållande till gällande regelverk, 

inte ska föranleda någon ytterligare åtgärd. 

 

 

 

Expedieras till 

Kommunfullmäktige Degerfors 

Enhetschef kost Degerfors 

 

 

Maria Sjödahl Nilsson 

Verksamhetschef kost 

 

 

Ulrika Lundgren 

Förvaltningschef 
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Till Kommunfullmäktige i Degerfors


MOTION


HÅLLBAR MAT - MINSKA MATSVINNET 

Mat ska produceras med hänsyn till både miljön och människor och djurens hälsa.

Genom att äta mer närodlad mat kan vi minska miljöpåverkan och samtidigt ta ansvar för djurens 
hälsa. Idag slängs omkring en tredjedel av all mat som produceras. Vill vi minska- och helst ta 
bort - matsvinnet.


Idag får djur i många länder antibiotika utan att vara sjuka. Det ger billigt kött, men också 
multiresistenta bakterier som inte kan behandlas med antibiotika, när djuren blir sjuka. 


Extra viktigt är det att servera hållbar mat i skolor, förskolor och äldreboende.

Därför vill vi att kriterier om närproducerat ständigt vägs in när vi upphandlar och köper in maten 
till dessa verksamheter.


Vi yrkar på att:

Man i samband med upphandling  och inköp till kommunens verksamheter ställer krav på 
närproducerat,  miljöhänsyn, djurskydd och minska antibiotika användning.


Birgitta Höijer, Tommy Karlsson

Centern i Degerfors

2021-11-19

Degerfors kommun
Kommunstyrelsen
Ank 2021-11-19
Dnr KS 342-2021/1

annblo
Rektangel
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§ 170 Dnr 00342-2021  

Anmälan av motion: Hållbar mat - minska 
matsvinnet 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till folkhälsonämnden för beredning 

Sammanfattning av ärendet 
Birgitta Höijer (C) och Tommy Karlsson (C) har inkommit med en motion om 
att man i samband med upphandling och inköp av mat till kommunens 
verksamheter ställer krav på närproducerat, miljöhänsyn, djurskydd och 
minskad antibiotikaanvändning.      

Beslutsunderlag 
Motion från Birgitta Höijer (C) och Tommy Karlsson (C), 2021-11-19      

Skickas till 
Folkhälsonämnden 

 



Folkhälsonämnden 
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Sammanträdesdatum 

2022-03-16 
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FHN § 20 Dnr 2021-00114 

Yttrande över motion mätta och energiska skolelever 
istället för elever som avstår skollunch och äter 
smörgås 

Sammanfattning av ärendet 
Jan Johansson (KD, Degerfors) har lämnat in en motion om ”Mätta och 

energiska skolelever”. Kristdemokraterna föreslår att den traditionella 

kosten ska få en mer framskjuten placering samt vara köttbaserad. Kosten 

gärna vara från närområdet samt finnas i tillräckligt stort portionsantal 

som täcker elevantalet. Kristdemokraterna föreslår även att enkäter 

genomföras där eleverna får välja önskekost en gång per termin. 

Folkhälsonämnden har beretts tillfälle att yttra sig angående motionen. 

Då motionens yrkande redan finns i rådande och system regelverk, samt 

beslut i kommunens styrdokument och arbetsmetoder föreslår 

folkhälsonämnden kommunfullmäktige att avslå yrkande kring 

traditionell husmanskost samt enkäter till enkäter. Att yrkandet kring att 

handla från närområdet samt tillaga tillräckligt portionsantal, inte ska 

föranleda någon ytterligare åtgärd.  

Beslutsunderlag 
Samhälle och serviceförvaltningens tjänsteskrivelse 4 februari 2022. 

Motion om mätta och energiska skolelever 22 november 2021.  

Folkhälsonämndens beslut 
Folkhälsonämnden föreslår kommunfullmäktige besluta: 

1. Att avslå motionens yrkande kring att den traditionella

köttbaserade kosten, ska få en mer framskjuten placering då detta redan

är tillgodosett och finns angivet hur, i kommunens styrdokument och de

arbetsmetoder som kostverksamheten har.

2. Att yrkandet kring att kosten ska vara från närområdet samt

finnas i tillräckligt stort portionsantal som täcker elevantalet, inte ska

föranleda någon ytterligare åtgärd, mot bakgrund av gällande regelverk

och det som redan genomförs.

3. Att avslå motionens yrkande kring att enkäter genomföras

där eleverna får välja önskekost en gång per termin, då detta redan är

tillgodosett och att uppdraget redan finns angivet i kommunens

styrdokument och arbetsmetoder som kostverksamheten har.

Degerfors kommun
Kommunstyrelsen
Ank 2022-03-23
Dnr KS 336-2021/3

annblo
Rektangel
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Expedieras till 

Kommunfullmäktige Degerfors 

Enhetschef kost Degerfors 
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Handläggare 

Maria Sjödahl Nilsson 
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FHN 2021-00114 

Folkhälsonämnden 

Yttrande över motionen mätta och energiska 
skolelever 

Sammanfattning 

Jan Johansson (KD, Degerfors) har lämnat in en motion om ”Mätta och 

energiska skolelever”. Kristdemokraterna föreslår att den traditionella 

kosten ska få en mer framskjuten placering samt vara köttbaserad. Kosten 

gärna vara från närområdet samt finnas i tillräckligt stort portionsantal 

som täcker elevantalet. Kristdemokraterna föreslår även att enkäter 

genomföras där eleverna får välja önskekost en gång per termin. 

Folkhälsonämnden har beretts tillfälle att yttra sig angående motionen. 

Då motionens yrkande redan finns i rådande och system regelverk, samt 

beslut i kommunens styrdokument och arbetsmetoder föreslår 

folkhälsonämnden kommunfullmäktige att avslå yrkande kring 

traditionell husmanskost samt enkäter till enkäter. Att yrkandet kring att 

handla från närområdet samt tillaga tillräckligt portionsantal, inte ska 

föranleda någon ytterligare åtgärd.  

Beslutsunderlag 
Samhälle och serviceförvaltningens tjänsteskrivelse 4 februari 2022. 

Motion om mätta och energiska skolelever 22 november 2021. 

Bakgrund 
Motionen anger att den traditionella kosten ska ha en mer framskjuten 

placering med en grund i de köttbaserade råvarorna. Närproducerat om 

möjligt och antalet portioner på lunchen ska täcka elevantalet. Den 

vegetariska kosten ska finnas som komplement, men inte i nuvarande 

omfattning. 

Beskrivning av ärendet  
Enligt skollagen, vilket utgör uppdraget inom skolan för skolmåltiden, 

ska skollunchen vara näringsriktig och varierande (Skollagen 2010:800). 

Begreppet traditionell kost kan ha flera olika betydelser, vilket kan vara 

svårt att definiera för den generella målgruppen, som är elever.  

Kostverksamheten arbetar utifrån en årscykel för planering av matsedeln, 

där elevers synpunkter ligger som grund för ändringar och planering för 

nästkommande matsedelsperiod. Dagar som benämns ”Maträtt som köket 

erbjuder” bygger på önskemål från eleverna, möjlighet att erbjuda flera 
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rätter med mindre portionsantal samt ett sätt att se till att det inte blir 

svinn på livsmedel som inte förbrukats i frysen. 

 

Livsmedelsverket nationella riktlinjer om skolmaten i skolan, KFs beslut 

(Kvalitets- och servicenivå för skattefinansierade måltider, KF 113§ 

2018-11-26) samt andra styrdokument i kommunen, utgör 

kostverksamhetens uppdrag kring måltiden.  

De nationella rekommendationerna berör bland annat den goda måltiden 

som ska aktivera sinnena. Den näringsriktiga måltiden ska ge energi och 

näring. Livsmedelsverkets generella råd säger också: 

 
Bild 1. Livsmedelsverkets generella kortråd 

 

Riktlinjen kring skolmaten i skolan är också ett dokument som ligger till 

grund för den maten som serveras i skolan. Kommunens mål kring 

hållbara måltiden innebär också att mängden kött och chark som 

grundråvara måste minskas inom skolmåltiden. Tre av fem dagar är  

huvudråvaran fläsk- eller nötkött, kyckling/kalkon och färsrätt. Fjärde 

dagen är fisk och femte dagen är helt grönsaksbaserad. 

 

Offentlig upphandling 
När offentlig sektor köper varor, tjänster eller byggentreprenader sker det 

oftast genom en offentlig upphandling. Offentlig upphandling är en 

lagreglerad inköpsprocess som ska se till att offentliga inköp öppnas för 

konkurrens och att offentliga medel används så effektivt som möjligt. 

Offentliga upphandlingen regleras bland annat av lagen om offentlig 

upphandling (LOU). Reglerna för offentlig upphandling bygger på EU-

direktiv. Direktiv utgör en viktig del i arbetet med att främja fri rörlighet 

för varor och tjänster inom EU. Genom att följa de svenska 

upphandlingsreglerna uppfyller upphandlande myndigheter och enheter 

de skyldigheter som följer av EU-rätten. 

Upphandling gällande livsmedel sker var fjärde år för Degerfors kommun 

och annonseras i upphandlingsverktyget TendSign, där underlag och 
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inlämning kan besvaras av ett säljande företag under pågående 

upphandlingsperiod. I samband med en upphandling, presenteras 

produktvolym av inköpen och de kvalitetskrav som ställs på livsmedlet 

av offererande leverantör. Leveranskapaciteten ska kunna garanteras 

under hela upphandlingsperioden. Dagens leverantörer som finns i 

nuvarande avtal uppfyller kraven. 

Beställning av portioner 
Grunden för de portioner som tillagas av kostverksamheten grundar sig i 

den beställning respektive nämnd/förvaltning lämnar i samband med 

internbudgetarbetet. Medarbetarna i verksamheten har stor kunskap i hur 

mycket eleverna äter och beställer samt tillagar utifrån det. Att 

verksamheten generellt skulle servera för lite portioner kan inte stämma, 

då resultat från svinnmätningar säger att det blir många portioner över 

varje dag. 

Därefter läggs beställningarna in i kommunens kostdatasystem Mashie. 

Det för att säkerställa portionsantalet, medarbetarna gör också justeringar 

utifrån anmäld frånvaro på skolan och måltid. Kommunens 

svinnmätningar visar att mängden mat är tillräcklig ute på enheterna. 

Fler gånger ställs kostverksamheten inför att det är färre elever än beställt 

som kommer och då med anledning av sjukfrånvaro, studiebesök eller 

inställda lektioner i samband med lunchen. 

 

Undersökningar 
Inom kostverksamheten är gästerna önskemål och synpunkter viktiga för 

att verksamheten ska ha nöjda gäster. Under året förekommer olika 

enkäter som berör skolmåltiden, trivseln och frekvensen på besöken i 

matsalen. Dels gör verksamheten egna mätningar, men ofta är den 

dagliga kontakten mellan gäst och medarbetare den viktigaste och mest 

uppdaterade. Hösten 2020 genomfördes en stor enkät från förskoleålder 

till gymnasieålder, där över 2000 svar kom in från eleverna. Utifrån den 

enkäten flera förändringar gällande rätterna på matsedeln gjorts. Utökat 

med de rätter som flest uppskattade och tog bort vissa rätter som inte var 

uppskattade. 

 

ELSA, elevhälsosamtalen genomförs av skolan varje år och där deltar 

elever från förskoleklass, åk.4, åk.7 och åk.1 på gymnasiet. Då ställs tre 

frågorna som är kopplade till skolmaten 

 

- Äter du skollunchen varje dag? 

- Hur smakar maten? 

- Trivseln i matsalen? 

 

ELSA enkäten används i hela Örebro län, vilket gör att Degerfors kan 

jämföras med andra kommuner. 

 

På frågan äter du skollunch varje dag ser resultatet ut så här: 

KS 336-2021/4



 Tjänsteskrivelse 

 

2022-02-04 

4(7) 

FHN 2021-
00114  

 

 

 
 

89 procent av eleverna som tillfrågats anger att de äter skollunch varje 

dag. Trenden är oförändrad de senaste tre åren.  

 

 

På frågan vad de tycker om skolmaten ser resultatet ut så här: 

 

 
 

Resultatet har varierat de senaste tre åren. För 2021 visar resultaten en 

positiv förändring, vilket kan kopplas till de anpassningar som gjorts i 

menyn utifrån elevernas synpunkter. 

 

På frågan om trivseln i matsalen ser resultatet ut så här: 

Matsalarna och schemaläggningen av skollunch ligger under rektors 

ansvar. Kostverksamheten disponerar lokalen under skolmåltoderna. 

 

Resultatet för trivseln i matsalen har varierat de senast tre åren, men 

minskat markant 2021. 

 

Utredning om måltidssituationen genomfördes under 2021 på uppdrag av 

KS. Beslutet på utredningen, blev att KUN fick uppdrag att utreda vidare. 
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Jämförelse Örebro län 
Det gröna fältet visar de 25 procent högsta resultaten i länet. 

Det gula fältet visar de 50 procentuella svaren och det röda fälten visar på 

de 25 procentuellt sämta resultatet i länet.  

 

Jämförelser med länet på de tre frågorna visar: 

 
 

 

Konsekvenser  
 

Sociala/kulturella konsekvenser  
Vad som anses vara mer traditionell kost för våra skolelever uppdateras 

och styrs mycket av vilka matinflationer som gäller just nu. 

Kostverksamheten uppdrag är servera näringsriktiga och varierade 

måltider, där verksamheten är väldigt lyhörd sina gäster. Avslaget på 

motionen kommer inte att ge social och kulturella konsekvenser. 
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Ekologiska konsekvenser  
Avslaget på motionen kommer inte att ge några ekologiska 

konsekvenser, då kommunen följer de styrdokument som reglerar kring 

den hållbara måltiden. 

 

Ekonomiska konsekvenser 
Avslaget på motionen kommer inte att ge några ekonomiska 

konsekvenser, då kommunen följer LOU och inhandlar upphandlade 

livsmedel som finns.  

 

Överväganden  
Det är positivt att skolmåltiden engagerar och elevers delaktighet är 

viktigt för att utveckla skolmåltiden. Det är viktigt att poängtera att 

skolmåltiden ska vara till nytta för den stora mängden elever. Offentlig 

verksamhet är en vägledande verksamhet, de val verksamheten gör får 

stor påverkan. Hänsyn tas till skollagen, rekommendationerna från 

Livsmedelsverket och kommunens beslutade mål. 

 
Samhälle och serviceförvaltningens förslag till beslut 
Folkhälsonämnden föreslår kommunfullmäktige besluta: 

1. Att avslå motionens yrkande kring att den traditionella 

köttbaserade kosten, ska få en mer framskjuten placering då detta 

redan är tillgodosett och finns angivet hur, i kommunens 

styrdokument och de arbetsmetoder som kostverksamheten har. 

 

2. Att yrkandet kring att kosten ska vara från närområdet samt 

finnas i tillräckligt stort portionsantal som täcker elevantalet, inte 

ska föranleda någon ytterligare åtgärd, mot bakgrund av gällande 

regelverk och det som redan genomförs. 

 

3. Att avslå motionens yrkande kring att enkäter genomföras där 

eleverna får välja önskekost en gång per termin, då detta redan är 

tillgodosett och att uppdraget redan finns angivet i kommunens 

styrdokument och arbetsmetoder som kostverksamheten har.  

 

Maria Sjödahl Nilsson 

Verksamhetschef kost 

 

 

Ulrika Lundgren 

Förvaltningschef 

 

 

Expedieras till 
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Kommunfullmäktige Degerfors 

Enhetschef kost Degerfors 

KS 336-2021/4







 
 Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1(1) 

Sammanträdesdatum 

2021-11-22 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 168 Dnr 00336-2021  

Anmälan av motion: Mätta och energiska skolelever 
istället för skolelever som avstår skollunchen och 
äter smörgås 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen överlämnas till folkhälsonämnden för beredning 

Sammanfattning av ärendet 
Jan Johansson (KD) har inkommit med en motion om att den traditionella 
kosten i skolan ska få en mer framskjuten placering och vara köttbaserad och 
gärna från närområdet om möjligt.      

Beslutsunderlag 
Motion från Jan Johansson (KD)      

Skickas till 

Folkhälsonämnden 

 



Degerfors kommun 

Kommunstyrelsen         

Ank 2022-04-04 

Dnr KS 86-2022/1 

 
Motion avseende åtgärder till följd av kommunens kulturmiljöprogram. 

 

Kulturmiljöprogrammet innehåller information om vår kommuns historia och utveckling som vi har 

anledning att vara stolta över. För att göra denna information tillgänglig och för att ge möjlighet att 

se och njuta av, kanske till och med förundras av, men i synnerhet att upptäcka eller återupptäcka de  

kulturskatter som finns i vår kommun, både för kommuninvånare och turister, föreslås: 

 

1 Att kommunen sammanställer broschyrer utifrån avsnittet ”fyra tydliga berättelser”. Där man kan 

få goda exempel på besöks och utflyktsmål som avspeglar dessa berättelser, vatten, järn, modernism 

och fotboll. 

2 Att kommunen skapar kortare eller längre ”kulturrundor” i våra tätorter som går vid de 

intressantaste byggnaderna och miljöerna, så att man med ett enkelt kartblad kan navigera sig runt. 

Samt att man i anslutning till dessa sätter upp väderbeständiga skyltar med intressant information. 

 

För Vänsterpartiet i Degerfors Kommun 

Torbjörn Holm 
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§ 48 Dnr 00086-2022  

Anmälan av motion: Åtgärder till följd av 
kommunens kulturmiljöprogram 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.       

Sammanfattning av ärendet 
Torbjörn Holm (V) har inkommit med en motion om att kommunen 
sammanställer broschyrer utifrån avsnittet ”fyra tydliga berättelser” samt skapar 
kortare eller längre ”kulturrundor” i våra tätorter.     

Beslutsunderlag 

Motion från Torbjörn Holm (V), 2022-04-04      

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

 


